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Z A P I S N I K 

 

Sednici je predsedavao Kolj Beriša, predsednik Skupštine, uz  pomoć Sabri Hamitia, 

član predsedništva. 

 

Predsednik je konstatovao da je  sednici  prisustvuje 81. poslanika i otvorio rad 

sednice. 

 

Za sednicu je predložen sledeći: 

 

 

 

D N E V N I      R E D 

 

1. Rasprava po zahtevu parlamentarne grupe za integraciju u vezi odluke za 

odlaganje rešenja političkog statusa Kosova. 

2. Rasprava po zahtevu parlamentarne grupe PDK u vezi energetske situacije na 

Kosovu. 
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Predsednik je informisao poslanike o dnevnom redu i materijalima koji su 

dostavljeni za ovu sednicu. 

 

Za reč su se prijavili sledeći poslanici: 

 

Poslanik Jakup Krasnići je izneo  zabrinutost parlamentarne grupe PDK o 

pronalasku oružja pre nekoliko dana u opštini Drenas. Mi smo blagovremeno 

zahtevali da se odgovorne instucije bave  pitanjem bezbednosti i da se suzbije 

organizovani kriminal, ali one nisu delovale. U organizovani kriminal su 

obuhvaćene i institucije koje treba da im se suprotstave. 

 

 

On je zahtevao da se na današnjoj sednici raspravlja o pitanju bezbednosti i da 

ministar reda treba da informiše poslanike Skupštine o jučerašnjem slučaju. 

 

Aljuš Gaši, u ime parlamentarne grupe LDK je rekao da se zalaže za  vladavinu 

zakona i svi oni koji deluju u suprotnosti mora da odgovaraju. On se suprostavio 

oceni šefa parlamentarne grupe PDK da su u organizovani kriminal uključene 

vladine institucije. 

 

Naim Maljoku, u ime parlamentarne grupe AAK, je rekao da pozdravlja MUP, 

PSK, i KFOR i sve ostale legalne segmente bezbednosti u akciji identifikacije, 

hapšenja i sprečavanja nezakonitih radnji. Parlamentarna grupa AAK podržava 

pravdu i red i zalaže se za dalju istragu.  Svaka zloupotreba i delovanje van zakona 

mora se kazniti. 

 

Teuta Sahatćiu, u ime parlamentarne grupe ORA je rekla da pronalaženje oružja je 

ozbiljno pitanje  koje zahteva raspravu. Zbog toga mi delimo zabrinutost 

Demokratske Partije Kosova i mislimo da se ne sme prećutno preći povodom ovog 

slučaja već treba da se analizira. Predlažemo da se formira istražna komisija koja će 

analizirati eventualnu implikaciju Vlade u ovom slučaju. 

 

Premijer Agim Čeku, je rekao da razume  zabrinutost  parlamentarnih grupa PDK i 

ORA, jer to su i moje zabrinutosti i svih građana Kosova. Ja pozdravljam Policijsku 

Službu Kosova za preduzimanje jednog takvog koraka. Ljudi koji su uključeni u 

ovaj kriminalni čin su uhapšeni i nalaze se pred organima pravde. Istragu mora da 

obave organi pravde i PSK i da ne žurimo sa političkim kvalifikacijama. Vlada se 

distancira od sličnih radnji i u Vladi absolutno nema mesta za ljude koji su uključeni 

u slučne slučajeve. 

 

Ministar Ministarstva za unutrašnje poslove, Fatmir Redžepi je rekao da zahtev  

parlamentarne grupe PDK, da ja pripremim informaciju koja se odnosi na situaciju 
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je opravdana. Ja ću prirpemiti informaciju, shodno mojim odgovornostima, u 

momentu kada to bude službeni zahtev Skupštine. 

Ja sam mišjenja da ne mogu stojati kvalifikacije da su Vlada ili njeni drugi članovi 

uključeni u organizovani kriminal. 

 

Džavit Haliti, član Predsendištva Skupštine je rekao da zahtev parlamentarne grupe 

za raspravu o bezbednosnoj situaciji, na sednici gde bi izveštavao i Ministar 

unutrašnjih poslova je normalan i neophodan. Insistiram da danas donesemo odluku 

i zakažemo datum održavanja sednice kako bi imali tačnu informaciju o tom pitanju. 

Mislim da rasprava po ovom pitanju neće destabilizirati proces kod koji prolazi 

Kosovo, jer mi reagujemo protiv negativnih događaja. 

 

Mišljenja i sugestije u vezi ovog pitanja su dali  poslanici: Đuljnaze Sylja, Nedžat 

Daci, Sabri Hamiti, Hašim Thaći, Nekibe Keljmendi, Hajredin Kući, Emruš 

Džemajli, Nazim Jašari i Bujar Dugoli koji su priloženi transkriptu. 

 

Predsednik je stavio na glasanje zahtev parlamentarne grupe PDK da se na narednoj 

sednici raspravlja o pitanju bezbednosti u zemlji i rezultat je sledeći: 

 

 Za..................................većina, 

 Protiv............................. 0, 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština usvaja zahtev parlamentarne grupe PDK za 

raspravu o pitanu bezbednosti na narednoj sednici. 

 

 

1. Rasprava  o zahtevu parlamentarne grupe za integraciju u vezi odluke 

za odlaganje rešenja političkog statusa Kosova. 

 

Predsednik je informisao poslanike o zahtevu parlamentarne grupe za integraciju. 

Predsedništvo Skupštine je nakon razmatranja istog uputilo pregovaračkom timu 

zahtev za pripremu informacije na osnovu upućenog zahteva. 

 

Pregovarački tim je zauzeo stav u vezi odluke g.Ahtisarija za odlaganje predloga za 

rešenje statusa Kosova, koji je objavila. Od tad nije bilo drugih odvijanja povodom 

ovog pitanja. Stoga, ne postoji ništa novo jer nije bilo daljih razvoja o kojim bi tim 

jedinstva informisao poslanike Skupštine. 

 

Skupština je podržala pregovarački tim i zahtevala da se pridržavaju Rezolucije  

Skupštine Kosova, od 17. novembra 2005.god.   

 

Skupština će se obratiti timu jedinstva  za izveštavanje  pred poslanicima Skupštine 

na jednoj od narednih sednica. 
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2. Rasprava o zahtevu parlamentarne grupe PDK u vezi energetske 

situacije na Kosovu 

 

Predsednik  je pozvao predlagača da obrazloži zahtev za raspravu o pitanju 

energetske situacije na Kosovu. 

 

Poslanica Savete Hadrđonaj, u ime parlamentarne grupe PDK je rekla da je 

energetska situacija veoma teška, a možemo reći da se nalazi u kolapsu bez znakova 

poboljšanja, već pogoršanja. 

 

Tokom 7. godina nekoliko puta je menjen menadžment KEK-a, ali nikada nije bilo 

bitnih promena. Neuspeh se odnosi na programske politike manadžiranje kao što su: 

financijska sredstva u rudnicima; logistici; u kopovima rudnika; termoelektranama; 

distribuciji; fakturisanju i  naplati. 

Do sada KEK-om je menadžirala KPA,  sa spoljnim menadžmentom i unutrašnjim 

savetnicima, sada KEK-om rukovodi  Ministarstvo za energetiku i rudnike. 

Ministarstvo  vrši politike nadzora, uključujući i upravni odbor koji rukovodi 

naplatom. Takođe neuspeh KEK-a je neuspeh i Vlade. 

 

Menadžiranje sa rudnicima je bilo i ostalo najosetljivija tačka energetike Kosova. 

Postojale su havarije i niko nije snosio moralnu, političku ili zakonsku odgovornost. 

 

Mi smo ubeđeni da bez promene politike, bez sprečavanja zloupotrebe nacionalne 

imovine, bez sprečavanja svih formi krađe u KEK-u, energetska situacija se neće 

poboljšati, mi smo ubeđeni da  drugom politikom,  boljim menadžiranjem ljudskih 

resursa, financijskim sredstavima i drugim resursima u KEK-u, Kosovo bi izišlo iz 

energetskog kolapsa i bilo bi više svetlosti, više energije za ekonomski razvoj 

zemlje. 

 

Ministar Ministarstva za energetiku i rudnike E'them Čeku je zahtevao podršku 

Skupštine Kosova za prevazilaženje energestke situacije koju je ocenio kao veoma 

tešku ali ne i bezizlaznu. 

 

Težnje MER-a su orientisane ka realizaciji strategije za energetiku za koju smo 

pripremili i sprovodimo trogodišnji plan. Opšte stremnice energetskog sektora je 

bila i ostala  reforma za stvaranje preduslova za investicije i uz podršku trajnog 

ekonomskog i socijalnog razvoja Kosova. 

 

Za realizaciju ovih ciljeva Ministarstvo se orientisalo na sledeće: 
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Podršku za poboljšanje situacije u snabdevanju električne energije. Preduzimanje 

mera za obezbeđivanje snabdevanja sa električnom energijom u srednjoročnom 

periodu. Za poboljšanje situacije u snabdevanju sa električnom energijom  

ministarstvo je podržalo KEK sa  kadrom, prateći izbliza i koordinirajući aktivnosti  

koje se odnose na naplatu električne energije. Samo meseca novembra je naplata 

povećana na 37%, u odnosu na prethodnu godinu. U odnosu na inicijativu za 

privlačenje većih privatnih investicija u saradnji sa svetskom bankom, Evropskom 

agencijom, USAID je započeo intenzivno rad kako bi tokom 2007, 2008, obavili sve 

potrebne pripreme za izbor privatnog investitora za otvaranje novog rudnika u 

Sibovcu,  izgradnju novih kapaciteta i rehabilitaciju blokova Kosova A.. 

 

Razlog zbog kojeg nema redovnog snabdevanja električne energije je jer tokom  

okupacije Srbije 1990-1999 mnogi su objekti KEK-a  uništeni i opljačkani. Tokom 

tog vremena nije investirano a pljačkano je u svim mogućim formama  kompanija 

koja je imala 7 hiljada radnika. 

 

U periodu od 2000 – 2006 beleži se povećanje potrošnje od 8%, naročito u 

domaćinstvima. U domaćinstvima beleži se rast od 70% potrošnje. Trenutna 

proizvodnja termoelektrane Kosova B, godišnja proizvodnja je 3.2 miliardi energije. 

Termoelektrana Kosova A. Proizvodi jednu miliardu, hidrocentrale koje su 

renovirane i koje su u upotrebi  proizvode 0.12 miliardi  i za ispunjavanje zahteva 

KEK može da snabdeva građane sa električnom energijom  5 sa  1. moramo imati i 

uvoz 0.7 miliarde časova  električne energije. 

 

Ministrstvo je spremno da izvrši razmatranje zajedno sa Funkcionalnom komisijom 

Skupštine, svih politika  koje misli da može da realizuje. Spremni smo da 

prihvatimo sve sugestije funkcionalne komisije, parlamentarnih grupa i poslanika u 

cilju razvoja energetskog sektora ui zemlju u celini. 

 

Predsednik je otvorio raspravu o energetskoj situaciji u zemlji. 

 

Mišljenja, primedbe i sugestije o energetskoj situaciji u zemlji dali su poslanici:  

Aljuš Gaši, Jakup Krasnići, Mazlum Kumnova, Đyljnaze Sylja. Genc Gorani, Rifat 

Krasnić, Berat Ljuža, Dževat Bisljimi, Seljvije Haljimi, Gani Koci, Ibuš Jonuzi, 

Dževat Haljiti, Bajram Kosumi, Bajruš Džemajlji, Behdžet Brajšori, Naim Maljoku, 

Teuta Sahatću, Zef Morina, Dželjalj Canziba, Hatidže Hodža, Alji Sadrija, Salja 

Beriša, Brikenda Kryeziu i Nazim Jašari, koji su priloženi transkriptu. 

 

Na kraju rasprave ministar Čeku je odgovorio na primedbe i sugestije poslanika. 

 

Sednica je završena u 17,30 minuta. 

 

                                                                     Predsednik Skupštine Kosova, 
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                                                                            Kolj Beriša, 

 

Izradio, 

Sektor za plenarna i proceduralna pitanja. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


